
PROTOKÓŁ 

z obrad III Sesji Gminy Radziejów 

z dnia 27 grudnia 2018 roku 

 

Rozpoczęcie obrad godz. 1100 

W obradach udział wzięli: 

-Radni, 

-Sołtysi, 

-Wójt, Skarbnik, Sekretarz Gminy, 

-Radca Prawny, 

-Kierownik GOPS, 

-Dyrektorzy szkół, 

-Pracownicy obsługujący sesję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Bandyszewski dokonał otwarcia III Sesji 

Rady Gminy Radziejów, powitał wszystkich obecnych, poinformował o możliwości 

wglądu do protokołu z poprzedniej sesji, następnie przedstawił proponowany 

porządek obrad. 

 

Proponowany porządek obrad: 

I. Sprawy organizacyjne: 

1) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum, 

2) porządku obrad i wybór sekretarza sesji, 

3) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

II. Przedstawienie sprawozdań z prac komisji stałych Rady Gminy Radziejów 

za 2018 r. oraz przyjęcie planów pracy na 2019 r. : 

1) komisji finansowo-budżetowej (dyskusja oraz przyjęcie sprawozdania                        

i planu pracy), 

2) komisji rolnictwa oraz spraw socjalnych (dyskusja oraz przyjęcie 

sprawozdania i planu pracy), 

3) komisji oświaty i kultury (dyskusja oraz przyjęcie sprawozdania i 

planu pracy), 

4) komisji rewizyjnej (dyskusja oraz przyjęcie sprawozdania i planu 

pracy), 

5) komisji skarg, wniosków i petycji (dyskusja oraz przyjęcie 

sprawozdania). 

 

III. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 



przyznania  zasiłku celowego  na zakup posiłku lub żywności dla 
osób objętych wieloletnim rządowym programem  „ Posiłek w szkole 
i w domu ” na lata 2019-2023, 

2) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie udzielenia wsparcia w 
formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 
programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

3) gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych oraz  przeciwdziałaniu narkomanii, 

4) uchylenia Uchwały Nr II/16/2018 Rady Gminy Radziejów z dnia 6 
grudnia 2018 r. zmieniającej w sprawie  ustalenia szczegółowego 
sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

5) wysokości ryczałtu dla Przewodniczącego Rady Gminy Radziejów, 
6) wysokości diet dla radnych gminy Radziejów, 
7) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w 

działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych członków 
ochotniczej straży pożarnej, 

8) zmian w budżecie, 
9) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejów. 

 

IV. Składanie wniosków i interpelacji. 

V. Wolne wnioski i zapytania. 

VI. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad I. Przewodniczący Rady Gminy Marian Bandyszewski stwierdził, że                     

w chwili otwarcia Sesji na stan 15 radnych obecnych było 15, w związku z tym 

Sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.  

 
Proponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Sekretarzem sesji wybrany został jednogłośnie radny Piotr Lewandowski. 
 
Ad II, 1) Sprawozdanie z pracy komisji finansowo-budżetowej przedstawił 
przewodniczący komisji radny Ireneusz Głowacki. Poinformował, że Komisja 
finansowo-budżetowa w roku 2018 zgodnie z wcześniej przyjętym planem odbyła 
osiem posiedzeń plus jedno wspólne posiedzenie wszystkich komisji. Komisja 
zajmowała się sprawami związanymi z dochodami i wydatkami w budżecie 
Gminy. Analizowała realizację budżetu Gminy za 2017 rok, a także na bieżąco 
wszystkie zmiany dotyczące dochodów i wydatków w budżecie Gminy w 2018 
roku. 
Zapoznała się szczegółowo z wydatkami poniesionymi na pomoc społeczną, 
Gminny Ośrodek Kultury w Czołowie, zajmowała się również sprawami 



dotyczącymi remontu szkół, remontem i wyposażeniem świetlic oraz innymi 
tematami, które miały wpływ na realizację budżetu i jego zmiany w trakcie roku. 
Komisja uczestniczyła w ustalaniu podatków na terenie Gminy Radziejów na 2019 
rok. Członkowie Komisji zapoznawali się na bieżąco i opiniowali wszystkie 
projekty uchwał przygotowywane na Sesje Rady Gminy. 

Przedstawione sprawozdanie zostało przejęte jednogłośnie. 
 
Przewodniczący komisji finansowo-budżetowej przedstawił plan pracy komisji na 
2019 rok. (szczegółowe dane stanowi załącznik do protokołu). 
 
Przedstawiony plan pracy komisji został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad II, 2) Sprawozdanie z pracy komisji rolnictwa oraz spraw socjalnych 
przedstawił przewodniczący komisji radny Zbigniew Dominiak. Poinformował, że 
Komisja rolnictwa oraz spraw socjalnych odbyła zgodnie z planem w 2018 roku 
osiem posiedzeń plus wspólne posiedzenie wszystkich komisji. 
Komisja szczegółowo analizowała pracę Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 
2017 rok oraz na bieżąco w zakresie udzielania różnych form pomocy 
podopiecznym. Prace Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oceniono 
pozytywnie. Oceniła stan dróg gminnych. Komisja dokonała oceny wykonania 
budżetu gminy za 2017 rok. 
Komisja zapoznała się również z informacją dotyczącą przyznawania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów z terenu Gminy Radziejów. 
Oceniano działalność gospodarczą na terenie gminy, szczególnie związaną z 
obsługą rolnictwa. Komisja uczestniczyła w pracach nad ustaleniem podatków na 
2019 rok. 
W trakcie całego roku na bieżąco zapoznawała się i opiniowała zmiany w budżecie 
oraz projekty wszystkich uchwał przygotowane na Sesje Rady Gminy. 
 
Przedstawione sprawozdanie zostało przejęte jednogłośnie. 
 
Przewodniczący komisji finansowo-budżetowej przedstawił plan pracy komisji na 
2019 rok. (szczegółowe dane stanowi załącznik do protokołu). 
 
Przedstawiony plan pracy komisji został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad II, 3) Sprawozdanie z pracy komisji oświaty i kultury przedstawił 
przewodniczący komisji radny Marian Bandyszewski. Poinformował, że Komisja 
oświaty i kultury w roku 2018 odbyła osiem posiedzeń zgodnie z przyjętym 
planem plus jedno wspólne posiedzenie wszystkich komisji. W trakcie posiedzeń 
zapoznała się z kształceniem i dokształcaniem nauczycieli oraz z pomocą 
finansową w tym zakresie. Analizie poddano również zatrudnienie w szkołach 
podstawowych, gimnazjum oraz przedszkolu gminnym. Analizowano działalność 
gminnej biblioteki za 2017 r. oraz Gminnego Ośrodka Kultury w Czołowie.  



Komisja dokonała oceny wykonania budżetu gminy za 2017 rok w zakresie 
dochodów i wydatków ze szczególnym uwzględnieniem wydatków na oświatę i 
kulturę w tym na remont szkół oraz remont i wyposażenie świetlic. 
Omawiano wszystkie tematy, które miały wpływ na realizację budżetu gminy 
szczególnie działalności oświatowej i jego zmiany w trakcie roku. 
Na posiedzeniu wyjazdowym oceniono przygotowanie szkół na rok szkolny 
2018/2019. 
Komisja uczestniczyła w ustalaniu podatków na terenie Gminy Radziejów na 2019 
rok. 
W trakcie całego roku na bieżąco zapoznawała się i opiniowała projekty wszystkich 
uchwał przygotowanych na Sesje Rady Gminy. 
W posiedzeniach Komisji w zależności od potrzeb uczestniczyli Dyrektorzy Szkół. 

Przedstawione sprawozdanie zostało przejęte jednogłośnie. 
 
Przewodniczący komisji finansowo-budżetowej przedstawił plan pracy komisji na 
2019 rok. (szczegółowe dane stanowi załącznik do protokołu). 
 
Przedstawiony plan pracy komisji został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad II, 4) Sprawozdanie z pracy komisji rewizyjnej przedstawił przewodniczący 
komisji radny Kazimierz Czynsz. Poinformował, że Komisja rewizyjna w roku 2018 
zgodnie z wcześniej przyjętym planem odbyła osiem posiedzeń plus jedno wspólne 
posiedzenie wszystkich komisji. 
Komisja w trakcie posiedzeń kontrolowała wykorzystanie środków w budżecie 
gminy na zadania z zakresu ochrony środowiska, na świetlice i remizy strażackie, 
oświatę, na zadania inwestycyjne. Kontrolowała wydatki Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Radziejowie, w zakresie środków finansowych 
wykorzystanych na opiekę społeczną. Dokonywała również kontroli płatności 
podatku rolnego, od nieruchomości i środków transportowych. Ponadto Komisja 
dokonała kontroli realizacji budżetu za 2017r. i opracowała wniosek o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy za 2017 rok. Komisja uczestniczyła również w 
ustalaniu podatków na terenie Gminy Radziejów na 2019 rok. W trakcie całego 
roku na bieżąco zapoznawała się i opiniowała zmiany w budżecie oraz projekty 
wszystkich uchwał przygotowanych na Sesje Rady Gminy. 
 
Przedstawione sprawozdanie zostało przejęte jednogłośnie. 
 
Przewodniczący komisji finansowo-budżetowej przedstawił plan pracy komisji na 
2019 rok. (szczegółowe dane stanowi załącznik do protokołu). 
 
Przedstawiony plan pracy komisji został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad II, 5) Sprawozdanie z pracy komisji skarg, wniosków i petycji przedstawiła 
przewodnicząca komisji radna Mariola Kardasz. Poinformowała, że Komisja 
odbyła jedno posiedzenie w dniu 4 grudnia 2018 r. w sprawie skargi na działalność 
Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Radziejowie w zakresie 



niewłaściwego załatwienia sprawy przyznania pomocy w formie zasiłku celowego. 
Po zapoznaniu się z aktami sprawy oraz wyjaśnieniami Kierownika GOPS, Komisja 
jednogłośnie rekomendowała Radzie podjęcie uchwały uznającej skargę za 
bezzasadną. W związku ze specyficznym charakterem swoich zadań, Komisja nie 
planuje swoich posiedzeń. Będą one odbywały się w miarę potrzeby, tzn. w miarę 
wpływu ewentualnych skarg bądź wniosków. 
 
Przedstawione sprawozdanie zostało przejęte jednogłośnie. 
 
Ad. III, 1) Projekt uchwaływ sprawiepodwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do przyznania  zasiłku celowego  na zakup posiłku lub żywności 
dla osób objętych wieloletnim rządowym programem  „ Posiłek w szkole i w domu 
” na lata 2019-2023odczytał Przewodniczący Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
 
Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. III, 2) Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w 
zakresie udzielenia wsparcia w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w 
postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 
programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 odczytał 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Radosław Linowiecki. 
 
Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 
Ad. III, 3) Projekt uchwały w sprawie gminnego programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałaniu 
narkomaniiodczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Roman Piłat. 
 
Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 
Ad. III, 4) Projekt uchwały w sprawieuchylenia Uchwały Nr II/16/2018 Rady 
Gminy Radziejów z dnia 6 grudnia 2018 r. zmieniającej w sprawie  ustalenia 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymiodczytał Przewodniczący Rady Marian 
Bandyszewski. 
 
Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 



Ad. III, 5) Projekt uchwały w sprawie wysokości ryczałtu dla Przewodniczącego 
Rady Gminy Radziejówodczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Radosław 
Linowiecki. 
 
Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. III, 6) Projekt uchwały w sprawie wysokości diet dla radnych gminy Radziejów 
odczytał Przewodniczący Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
 
Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Przerwa 1150 

Wznowienie obrad 1205 

 

Ad. III, 7) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 
pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych 
członków ochotniczej straży pożarnejodczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
Roman Piłat. 
 
Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. III, 8) Projekt uchwały w sprawiezmian w budżecieodczytał Przewodniczący 

Rady Gminy Marian Bandyszewski. 

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. III, 9) Projekt uchwały w sprawiezmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminu Radziejów odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Radosław 

Linowiecki. 

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. IV, V) Nie podjęto dyskusji. 
 
Na zakończenie posiedzenia Wójt Gminy podsumował kończący się 2018 rok, 
podziękował radnym oraz sołtysom za współpracę. Wszystkim zebranym na sesji 
złożył życzenia noworoczne. 
 



Ad. VI) W związku z wyczerpaniem tematyki obrad Sesji Przewodniczący Rady 

zamknął obrady III Sesji Rady Gminy Radziejów. 

Zakończenie obrad Sesji 1230. 

 

 

Protokołowała       Sekretarz Sesji 

 

Paulina Świderska                            Piotr Lewandowski 

 

 


